
Schriftelijke beantwoording vragen die gesteld zijn bij de behandeling van de Mid term review 
commissie EFB van 29 november 2021 die tot de portefeuille van de hr. Loggen behoren.

Huisvesting verblijfsgerechtigden en asielzoekers
De huisvesting van statushouders is geen onderwerp dat expliciet is benoemd in het coalitieakkoord, 
de voortgang waarvan de Midterm Review op ziet. Dit laat onverlet dat dit een actueel onderwerp is 
dat onze nadrukkelijke aandacht heeft. 

De regietaak die genoemd wordt, loopt via de provinciale regietafel waar het om huisvesting van 
asielzoekers gaat en waar de cdK als rijksheer voorzitter van is. Aan de tafel zijn GS zelf als agendalid 
vertegenwoordigd. Op 19 november jl. is een kabinetsbrief verstuurd aan alle rijksheren, 
gedeputeerden, burgemeesters en wethouders. In de kabinetsbrief wordt onder meer verzocht om 
nog voor het einde van het jaar 1.200 extra opvangplekken voor asielzoekers te realiseren. De 
rijksheer informeert op korte termijn Provinciale Staten nader over de kabinetsbrief en de wijze 
waarop dit verzoek wordt opgepakt.

De rol van GS zelf is beperkt tot het toezicht op de huisvesting. Met betrekking tot het toezicht op de 
huisvesting van statushouders kunnen GS melden dat dit toezicht onverminderd plaats vindt. 
Gemeenten die de taakstelling niet halen worden benaderd conform de betreffende trede op de 
interventieladder waar zij zich bevinden. Dit kan zijn een ambtelijk gesprek met de gemeente tot 
uiteindelijk (ultimo) indeplaatstreding. Gemeenten die de taakstelling halen, worden daarvoor 
gecomplimenteerd. GS hebben van verschillende gemeenten signalen ontvangen dat zij de 
taakstellingen voor dit jaar niet zullen halen, omdat deze structureel te hoog zouden zijn. Hierop 
hebben GS een brandbrief gestuurd aan de verantwoordelijk bewindspersoon, met het verzoek 
hierover in gesprek te treden. Aan dit verzoek is tot op heden geen gehoor gegeven. Dit betekent dat 
GS haar wettelijke toezichtstaak ongewijzigd uitvoert teneinde te bewerkstelligen zoveel mogelijk 
verblijfsgerechtigden een plek te bieden en daarmee weer ruimte te bieden voor asielzoekers.

Geborgde zetels
In het coalitieakkoord is opgenomen dat Gedeputeerde Staten deze coalitieperiode met de 
waterschappen in gesprek treedt over het vraagstuk van geborgde zetels en in hoeverre dit nog 
aansluit bij de huidige maatschappelijke opgaven en verhoudingen. Noord-Holland heeft te maken 
met drie waterschappen (Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier (HHNK), Waterschap 
Amstel, Gooi en Vecht (AGV) en Hoogheemraadschap van Rijnland (HHR)). Twee van de 
waterschappen zitten reeds op het minimumaantal geborgde zetels (HHNK en AGV). Op korte termijn 
informeren GS van Noord-Holland uw Staten uitgebreid over de verschillende ontwikkelingen die op 
dit vlak lopen. Daarin worden meegenomen:

1. Op landelijk niveau ligt er een initiatiefwetsvoorstel om de geborgde zetels van de 
waterschappen geheel af te schaffen, ingediend door GroenLinks TK-lid Bromet met D66 als 
mede-indiener. De indieners beogen om de wetswijziging te realiseren vóór de 
waterschapsverkiezingen in maart 2023. Hoewel het natuurlijk niet met zekerheid te zeggen 
is of dat zal lukken.

2. De portefeuillehouder Water van GS van Noord-Holland spreekt binnenkort met de drie 
dijkgraven over het onderwerp geborgde zetels.

3. Het initiatiefvoorstel van de PvdA in Provinciale Staten van Zuid-Holland om het aantal 
geborgde zetels in de algemeen besturen van de geheel of gedeeltelijk in Zuid-Holland 
gelegen waterschappen op het wettelijk minimum van 7 zetels vast te stellen. Momenteel 
zijn dat 9 zetels, dit geldt ook voor Rijnland, het waterschap dat Noord-Holland deelt met 
Zuid-Holland. Op 13 oktober jl. is dit voorstel in Provinciale Staten Zuid-Holland aangenomen. 
Nu het voorstel is aangenomen, betekent dit dat Zuid-Holland het reglement van Rijnland wil 
aanpassen. Zuid-Holland heeft Noord-Holland nodig voor de reglementswijziging van 



Rijnland. De eerste stap hiertoe is door Zuid-Holland gedaan door een brief te zenden aan GS 
Noord-Holland, die begin november is binnengekomen, waarin gevraagd wordt of Noord-
Holland zich kan vinden in het voorstel tot wijziging reglement. Dit zal op 14 november in GS 
worden gebracht, waarna ook PS zullen worden geïnformeerd. 


